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COMISSIÓ PERMANENT 

 

 

Acta de la sessió del 21 de febrer del 2012 

 

Sota la presidència del Sr. Carles Agustí, Comissionat de Participació Ciutadana 

i Associacionisme, s’inicia la sessió a les 19.15 hores, a la Sala Lluís Companys 

de l’Ajuntament de Barcelona. 

 

Assistents  

 

Sr. Pau González, president del Consell de Joventut de Barcelona (CJB) i 

vicepresident primer del Consell de Ciutat; Sr. Alejandro Goñi, president de 

PIMEC-Comerç i vicepresident segon del Consell de Ciutat; Sra. Pilar Díaz, en 

representació del Consell Rector de l’Institut Municipal de Persones amb 

Discapacitat (IMD); Sr. Antonio Navarro, en representació del Consell Assessor 

de la Gent Gran; Sr. Enric Estrenjer, de l’apartat de Persones d’Especial 

Rellevància Ciutadana; Sr. Carles Aledo, de l’apartat de Persones del Registre 

Ciutadà; Sr. Jordi Gras, en representació del Consell Ciutadà de Sant Martí; 

Sra. Victòria Miquel, en nom del Consell d’Associacions de Barcelona; Sr. Josep 

Manel Parisi, en nom del Secretariat d’Entitats de Sants, Hostafrancs i la 

Bordeta; Sra. Roser Vallhonesta, en nom del Consell Ciutadà d’Horta-Guinardó; 

Sra. Elisenda Rius, de l’apartat de Persones d’Especial Rellevància Ciutadana; 

Sra. Gloria Martín, en representació del Partit Popular de Catalunya (PPC); 

Sr. Guillem Espriu, en representació del Partit dels Socialistes de Catalunya 

(PSC); Sra. Isabel Ribas, en representació del Grup d'Iniciativa per Catalunya 

Verds-Esquerra Unida i Alternativa (ICV-EUiA); el Sr. Eduard Thió, en nom del 

Grup Municipal d’Unitat per Barcelona. 

 

Assistits per la Sra. Berta Clemente, secretària del Consell de Ciutat, i pel 

Sr. Orland Blasco, tècnic del Consell de Ciutat. 
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S’excusen 

 

Sra. Yolanda Españó, en nom de la Federació d’Associacions de Mares i Pares 

d’Alumnes de Catalunya (FAPAC); Sr. Jordi Portabella, en nom del Grup 

Municipal d’Unitat per Barcelona (UpB); Sr. Joaquim Forn, en representació del 

Grup Municipal de Convergència i Unió (CIU); Sr Enric Canet, en representació 

del Casal dels Infants per l’acció social als barris; Sr. Emilio Ruiz, de l’apartat 

de Persones del Registre Ciutadà. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió de la Comissió Permanent i 

seguiment acords. 

2. Consell de l’Esport. 

3. El PAM. 

4. Els grups de treball.  

5. Altres assumptes. 

 

 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió de la Comissió Permanent i 

seguiment acords 

 

S’aprova l’acta de la sessió anterior. 

 

2. Consell de l’Esport 

 

La secretària del Consell de l’Esport, a petició de la Quarta Tinència i tal com 

recomana el Pla Director de Participació Ciutadana???, exposa la documentació 

del Consell de l’Esport, i sol·licita el parer del Consell de Ciutat. 

  

El Sr. Carles Agustí assenyala que el Consell de l’Esport ja existia i que no hi 

ha cap altre òrgan que tracti aquesta temàtica a escala de ciutat; en canvi, 

però, si que existeix a escala de molts districtes. 

 

La Sra. Berta Clemente sol·licita que pugui presentar el que la Sra. Yolanda 

Espanyó, atès que no ha pogut assistir a aquesta sessió, li ha demanat que 

exposi: que hi hagi algun representant de famílies, ja que en el cas de l’esport 

escolar extraescolar [es pot eliminar «escolar»??] les famílies sovint gestionen 

les activitats esportives. 
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La Sra. Pilar Díaz demana que hi hagi un representant de l’Institut Municipal 

de Discapacitats. Explica que ja li han dit que serà així, i que ho tenen present, 

però, no obstant això en vol deixar constància. Afegeix que estaria bé que el 

representant fos del Consell Rector i una persona amb discapacitat. Demana 

que hi hagi un retorn per escrit del certificat que es fa per part de la Tinència 

de Qualitat de Vida i Esports. 

 

La Sra. Isabel Ribas diu que és un procés que compta amb l’acord de tots els 

grups municipals i demana al govern que concreti més la proposta de 

composició del Consell, tant en el plenari com en la Comissió Permanent, doncs 

hi ha diversos estaments no quantificats i el nombre final de representants pot 

dibuixar un Consell o un altre, no només pel que fa al nombre total de 

membres, sinó també, i molt especialment, pel que fa al pes proporcional de 

cada estament dins seu. 

 

El Sr. Pau González agraeix que es demani que el Consell de Ciutat hi tingui 

un paper, però es vol referir al fet que s’està parlant de racionalitzar, i ara es 

demana crear un nou consell; és una situació que cal valorar. Ell no creu que 

racionalitzar sempre vulgui dir eliminar, i està d’acord amb el Consell de 

l’Esport, però creu que cal deixar constància d’aquesta situació. També 

demana que es tingui en compte una vinculació territorial, ja que si desapareix 

el Consell de l’Esport d’un districte, d’alguna manera no perdem vertebració. 

[sembla incoherent!] També recomana que es vetlli per la coordinació entre els 

diferents consells i sectors, i que informem el plenari d’aquesta decisió. 

 

El Sr. Guillem Espriu diu que el seu grup també està d’acord amb el Consell 

de l’Esport, i que cal vetllar per aquesta vertebració amb --> [en ??] el 

territori. 

 

El Sr. Miguel Àngel Parisi [als assistents surt com a Josep Manel Parisi, a 

Internet com a Juan Manuel Parisi !!!!!] considera que si és un consell molt 

nombrós, caldrà vetllar perquè es pugui fer feina i valora positivament que es 

facin grups de treball, tal com ja van dir a la presentació del Consell. 

 

La Sra. Glòria Martín manifesta que el seu grup també hi està d’acord i que 

cal introduir un representant de l’IMD i garantir la coordinació amb altres 

administracions, com ara les diputacions o la Generalitat. 

 

 

3. El PAM  

 

El Sr. Carles Agustí presenta el PAM. Explica que la campanya de 

comunicació s’ha reduït molt, ja que el moment de crisi actual fa que es 

consideri poc ètic gastar molts diners en pagar anuncis a la premsa, la ràdio o 
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la televisió. En canvi, però, no s’ha reduït cap aspecte no comunicatiu; els 

aspectes qualitatius continuen igual. 

  

Òbviament, el govern és conscient que hi haurà menys participació, perquè no 

hi haurà gent pel carrer amb tablets; en canvi, sí que es potencien molt les 

xarxes socials, ja que en els darrers temps Twitter i Facebook han avançat 

molt. Es donarà molta importància als espais participatius col·lectius, com ara 

els consells de barri. 

 

Hi haurà una web del PAM que contindrà informació sobre els consells i la 

butlleta.  

 

La Sra. Pilar Díaz demana que es facin servir els sms per a les persones amb 

discapacitat auditiva que no tenen correu electrònic i que no poden trucar al 

Telèfon del Civisme. 

  

El Sr. Pau González comenta que, en la seva opinió, estaria bé que tothom 

rebés un retorn, i que es fes un retorn de la primera part de l’informe del PAM. 

 

El Sr. Carles Agustí assenyala que el Gabinet Jurídic ha dit que calia omplir la 

part de protecció de dades, pel tema legal. 

 

El Sr. Guillem Espriu recalca que està bé que es pugui dir alguna cosa en el  

calaix obert, ja que només hi ha un apartat obert. 

 

El Sr. Eduard Thió considera que seria interessant conèixer les xifres dels 

participants via 2.0, ja que abans aquests mitjans no estaven tan estesos.  

 

 

4. Els grups de treball  

 

La Sra. Berta Clemente explica que ara mateix hi ha dos grups de treball: el 

de Racionalització i el de Reglament. 

 

El Sr. Pau González considera que hi ha el perill d’homogeneïtzar la ciutat i 

diu que de cada districte és diferent. 

 

El Sr. Guillem Espriu explica que els districtes tenen menys recursos humans, 

menys tècnics [personal o recursos???], i que això ja diferencia molt dels de 

ciutat. ????? 

 

El Sr. Jordi Gras diu que ell pensa com el Sr. Guillem Espriu, però que cal 

garantir que es comunica barris i districtes. ???? 
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El Sr. Alejandro Goñi demana que no s’allargui gaire el temps entre les 

convocatòries de la Comissió de Reglament, perquè això en dificulta el 

seguiment. 

 

 

5. Altres assumptes 

 

La Sra. Victòria Miquel vol demanar un nou grup de treball, sobre la Llei 

d’iniciatives populars (lILP) i la proposició de Llei de regulació de la dació en 

pagament, la paralització dels desnonaments i el lloguer social. És un tema que 

la Taula del Tercer Sector1 de Catalunya està treballant. 

 

S’obre un debat sobre si cal crear un grup de treball nou o no; sobre si la 

creació d’un grup representaria fer una feina duplicada o no i si seria millor 

coordinar-nos amb el grup que ja està treballant aquest tema; sobre si cal que 

el plenari s’hi afegeixi o si estaria bé que 3 o 4 representants vagin al grup de 

treball. 

 

La Sra. Elisenda Rius pregunta per la conferència de l’alcalde i vol saber per 

quina raó aquest any no hi ha anat ningú del Consell de Ciutat. Considera que 

ha estat un error comunicatiu de l’Alcaldia. 

 

El Sr. Alejandro Goñi demana que vetllem pel tema de BTV i de la Comissió 

d’Empara. 

 

El Sr. Orland Blasco respon que aquesta Comissió ja s’ha constituït i que 

només falta fer la renovació dels membres que ja no hi són. 

 

6. Acords 

 

 

ACORDS 

 

 Aprovar el Consell de l’Esport amb les consideracions recollides. 

 La Secretaria elaborarà el certificat amb les consideracions esmentades i 

l’enviarà a la Comissió Permanent per tal que entre tots i totes es faci el 

certificat que s’acabarà de validar virtualment. 

 Quan acabi el PAM, fer un grup de treball per valorar què fer amb la 

                                                      
1
 Vegeu <www.tercersector.cat/ilp>. 

 

http://www.tercersector.cat/ilp
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proposta de la Sra. Victòria Miquel en nom del Consell d’Associacions de 

Catalunya (CAB) sobre la dació en pagament i els desnonaments. 

 

 

FALTA FÓRMULA ES TANCA LA SESSIÓ, ETC.!!!!! 


